
Zápis z 6. řádného zasedání Vědecké rady 
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně

ze dne 18. 2. 2004

Přítomni:       prof. Ing. Petr Sáha, CSc.,
prof. Ing. Ferdinand Devínsky, DrSc., prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc., 
prof. RNDr. Milan Mareš, DrSc., Ing. Pavel Pravec, 
prof. Ing. Oldřich Pytela, DrSc., doc. Ing. Karel Rais, CSc., MBA,
Ing. Jiří Rosenfeld, doc. Ing. Karel Ulbrich, DrSc.,
prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc., Ing. Radomír Zbožínek,   
prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc., doc. RNDr. Jiří Dostál, CSc., 
prof. Ing. Petr Dostál, CSc., doc. PhDr. Ing. Aleš Gregar, CSc.,
prof. Ing. Antonín Klásek, DrSc., prof. Ing. Lubomír Lapčík, DrSc., 
Ing. Alena Macháčková, CSc., doc. akad. malíř Jan Meisner, 
doc. PhDr. Vnislav Nováček, CSc.,doc. PhDr. Dušan Pavlů, CSc., 
doc. Ing. Roman Prokop, CSc., prof. PhDr. Vlastimil Švec, CSc., 
prof. Ing. František Trnka, CSc., prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc.

Omluveni:     prof. Milan Knížák, Dr.A., prof. Ing. Vladimír Kučera,DrSc., 
prof. Ing. Zdeněk Molnár, CSc., prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc.,  
prof. PhDr. Lubomír Slavíček, CSc., prof. Ing. Petr Vavřín, DrSc., 
                         

Hosté: Ing. Roman Bobák, Ph.D. (proděkan, Fakulta managementu a ekonomiky UTB
ve Zlíně), doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc. (Fakulta technologická UTB ve
Zlíně), doc. Ing. Dagmar Janáčová,  (Fakulta technologická UTB ve Zlíně),
Ing. Jaroslav Světlík, Ph.D. (proděkan Fakulta multimediálních komunikací
UTB ve Zlíně)

                        
Prezenční listina je uložena na referátu prorektorů. Jednání bylo zahájeno 
v 11.00 hod. a ukončeno ve 13.45 hod.

Průběh jednání Vědecké rady dne 18. 2. 2004 

Rektor UTB prof. Ing. Petr Sáha, CSc., přivítal přítomné na šestém zasedání Vědecké rady
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně a provedl kontrolu prezence. Bylo konstatováno, že ze 31
členů  Vědecké  rady  je  přítomno  25.  Seznámil  účastníky  s programem  a  požádal  o  jeho
schválení. Členové Vědecké rady souhlasili s navrhovaným programem.

1. Ze  zápisu  z minulého  zasedání  Vědecké  rady   Univerzity  Tomáše  Bati  ve  Zlíně
nevyplynuly žádné úkoly, které by vyžadovaly plnění.

2. Řešitelé výzkumných záměrů informovali o výsledcích dosažených v roce 2003 
Jako první vystoupil doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc., který informoval o výsledcích
řešení  výzkumného  záměru  MSM  281100002  „Minimalizace  vlivu  průmyslových
odpadů na životní prostředí“.  
V diskusi se prof. Vrbka se dotázal, zda se uvažuje o možnosti průmyslové aplikace,
doc. Hoffmann odpověděl, že účelem výzkumu je aplikace.



Informace  o  výsledcích  řešení  výzkumného  záměru  MSM  265200014  „Nové
technologické a ekologické trendy při zpracování přírodních polymerů“ v zastoupení
za prof. Ing. Karla Kolomazníka přednesla doc. Ing. Dagmar Janáčová, CSc. 
Prof.  Ing.  Petr  Sáha,  CSc.  informoval  o  výsledcích  výzkumného  záměru  MSM
265200015 „Progresivní polymerní  systémy a technologie“. 
Prof.  Ing.  Vladimír  Bobál,  CSc.  přednesl  zprávu  o  výzkumném  záměru  MSM
281100001 „Automatizace výrobních procesů a technologií“.
Jako  další  zazněla  informace  o  výsledcích  řešení  výzkumného  záměru  MSM
265300021  „Výzkum  zvyšování  konkurenční  schopnosti  průmyslových  výrobců“
řešitele prof. Ing. Františka Trnky, CSc. 

3. Předložení návrhů výzkumných záměrů se začátkem řešení 1. ledna 2005
Návrh  výzkumného  záměru  „Proměny  komerčních  a  sociálních  marketingových
komunikací v ČR“ podávaného za Fakultu multimediálních komunikací UTB ve Zlíně
představil  Ing.  Jaroslav  Světlík,  Ph.D.,  který  seznámil  přítomné  s hlavními  cíli
výzkumného záměru, personálním zabezpečením, rozpočtem atd. 
Návrh výzkumného záměru předkládaného Fakultou managementu a ekonomiky UTB
ve  Zlíně  „Výzkum  konkurenční  schopnosti  českých  průmyslových  výrobců  a  její
podpory průmyslovou politikou regionu“ prezentoval Ing. Roman Bobák, Ph.D. 
V následné diskusi vystoupili mimo jiné: 
prof. Vrbka, Ing. Bobák, prof. Ludwig, prof. Trnka. 
Výzkumné záměry Fakulty technologické představil  prof. Ing. Josef  Šimoník,  CSc.
„Inženýrství  kompozitních  soustav  na  bázi  přírodních  a  syntetických polymerů“  a
„Modelování a řízení zpracovatelských procesů přírodních a syntetických polymerů“.
Řízení  výzkumných  záměrů  bude  koordinováno  koordinační  radou  Fakulty
technologické.
Následovala diskuse, v níž vystoupili:
prof. Vrbka, prof. Šimoník, prof. Sáha. 

Na závěr diskuse Vědecká rada UTB ve Zlíně přijala následující usnesení:
„Vědecká rada Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na svém zasedání dne 18. 2. 2004
projednala předložené návrhy výzkumných záměrů a souhlasí s jejich předložením na
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR“.

4. Různé 
Prof. Ing. Vladimír  Bobál, CSc. předložil členům Vědecké rady návrh Směrnice pro
habilitační  řízení  a  řízení  pro  jmenování  profesorem.  Stejný  návrh  projednaly  již
vědecké rady jednotlivých fakult. 
V diskusi týkající se návrhu vystoupili:
prof. Vrbka, prof. Mareš, prof. Sáha, prof. Bobál. 
Z diskuse vyplynuly návrhy úprav, které budou do směrnice zapracovány. Jednalo se o
změny a dodatky v článku 2. odst. 2. písm. b,  v článku 6., v článcích 9. a 10. 
Část diskuse byla věnována problematice autoevaluačních kriterií. Každá fakulta bude
mít svá vlastní autoevaluační kritéria. Z toho důvodu bude upraven i článek 2 odst. 2.
písm. c. 

Prof. PhDr. Vlastimil  Švec, CSc. představil návrh žádosti  o akreditaci bakalářského
studijního programu Anglický jazyk pro hospodářskou praxi. Návrh byl konzultován
s Univerzitou  Pardubice,  kde  je  takovýto program již  realizován.  Práce  na  návrhu
budou pokračovat a návrh bude dále ještě konzultován s členy akreditační komise. 
V diskusi k návrhu vystoupili:



prof.  Ludwig , prof.  Sáha, prof.  Klásek,  doc.  Nováček, doc.  Rais,  prof.  Švec,  doc.
Prokop, Ing. Pravec, Ing. Macháčková, prof. Pytela, doc. Ulbrich, doc. Pavlů, prof.
Trnka.

Na závěr diskuse se Vědecká rada UTB dohodla na následujícím usnesení:
„Vědecká rada UTB ve Zlíně na svém zasedání dne 18. února 2004 žádost o akreditaci
bakalářského studijního programu Anglický jazyk pro hospodářskou praxi projednala a
doporučila dopracovat. Členové vědecké rady budou o dalším postupu vyrozuměni.“

5. Rektor prof. Ing. Petr Sáha, CSc. poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Zapsala: Mgr. Hana Korecká

Verifikoval: prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc.

prof. Ing. Petr Sáha, CSc.,
rektor Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně

Ve Zlíně 18. února 2004


